
2023-12-20 

Till Ulf Olsson (S) angående Borås Skytecenter 

Skytecentret skall behandlas vid deta möte e�er återremissen. 

Det är tredje gången som Borås skyteallians ställer frågor �ll Ulf Olsson(S) i ärendet. 

Det är nu 24e året sedan kommunstyrelsen �llsate en utredning om at samla Borås 
skyteföreningar på en plats. Minskade störningar samt en miljöanpassad modern anläggning 
med SM-kapacitet var/är?  målet. 

För 4 år sedan anvisade fullmäk�ge en plats. 

För 2 år sedan fick skytealliansen miljö�llstånd. 

För två år sedan förlorade FOK sina kulbanor bakom regementet e�er at Staden sålt 
marken.  FOK har däre�er fåt nytja BPS redan trånga anläggning vid Kråkered. 
Et par andra anläggningar har redan fåt läggas ner liksom FOKs älgbana. 

I våras har Mitsamverkan (S, MP, L, C) föreslagit fullmäk�ge at dra �llbaka platsen och i 
stället bygga en inomhushall och eventuellt lägga en anläggning utanför kommunen. 
Deta utan at diskutera förslaget med skytealliansen över huvud taget. 

Kommunfullmäk�ge återemiterade ärendet. 

Mitsamverkan har återkommit med samma förslag �ll fullmäk�ge trots skytealliansens 
invändningar i sin egna hemställan samt de synpunkter som framförts i Fri�ds- och 
folkhälsonämndens svar på återremissen. 
Dessa lämnas utan beaktande eller kommentarer. 

Skytealliansen har under året träffat Mitsamverkan UTAN dialog. Vi har fåt presentera 
skytealliansens önskemål utan at få kommentarer eller synpunkter från poli�kerna.  

Frågor:  
Varför har skytecentret tagit, 24 år än så länge, utan at resulterat i något fysiskt? 

Varför har Mitsamverkan tagit fram et eget förslag utan at höra skytealliansen och inte 
heller tagit hänsyn �ll svaren på återremissen? 

Bilaga till § 200 Allmänhetens frågestund
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Kommunstyrelsen Diarium

Från: Borås Stad
Skickat: den 20 december 2023 11:11
Till: Kommunstyrelsen Diarium
Ämne: VB: Frågor allmänhetens frågestund till mötet 21 december 

‐‐‐‐‐Ursprungligt meddelande‐‐‐‐‐ 
Från: 
Skickat: den 20 december 2023 06:11 
Till: Borås Stad <boras.stad@boras.se> 
Ämne: Frågor allmänhetens frågestund till mötet 21 december  

!‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐| 
  Detta meddelande kommer från en extern avsändare. 
  Meddelandet har skickats från någon utanför Borås Stads 
  organisation. 
|‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐! 

Hej! 

Varför har kommunen inte gjort centrum mer inbjudande nu vid jul?  
Det är så tråkigt att gå på stan, finns ju varken något som kan kallas julkänsla/julmarknad eller bodar på torget eller 
tomtebyn, som fanns tidigare år.  
Den julkänslan som har varit förr om åren är som bortblåst. 
Vi var i stan den 16 december, vid de få bodarna som fanns, men sedan fanns inget mer att se. Detta förlorar alla på, 
även restaurangerna som finns kvar. 
Ett centrum kan inte bara vara restauranger och gym.  
Tacksam om kommunen kan jobba för ett mer levande centrum. 

Skickat från min iPhone 

Bilaga till § 200 Allmänhetens frågestund



Bilaga till § 200 Allmänhetens frågestund



Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Motion: Klottersanering i Borås

Klotter är något som kostar boråsarna oerhört mycket pengar för den sanering som behöver 
genomföras. Det klottras på transformatorstationer, elskåp, väggar, tunnlar, konst m.m. runt om i vår 
kommun.  

Den moderata motionen som antogs 2016 innebar att klotter ska saneras inom 24 timmar. Idag ser 
saneringen av klotter olika ut beroende på vilken förvaltning eller vilket bolag som drabbats av 
skadegörelsen. Det har skapats egna regler för när sanering ska ske. Alla bolag och förvaltningar har 
ett gemensamt ansvar att förebygga klotter och den kostnad som uppstår gemensamt. En snabb och 
effektiv klottersanering bidrar till en tryggare och välmående stad. 

Klotter som inte saneras skapar en acceptans för nytt klotter tillkommer. För att motverka den 
otrygghet som klotter medför behöver ansvaret för klottersaneringen klargöras - en väg in för en 
effektivare hantering.  

Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

Utreda att ansvaret för klottersanering sker av en förvaltning. 

Anna Christensen (M) 

Bilaga till § 202 Anmälningsärenden



Motion Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Motion: Inga särskilt utsatta områden ska finnas i Borås! 

Borås har idag två särskilt utsatta områden, Hässleholmen-Hulta och Norrby. 

Det finns 3 kategorier av områden, i följande ordning:  

1. Utsatt område

2. Riskområde

3. Särskilt utsatt område

Vi ska inte ha särskilt utsatta områden i Borås. Borås Stad behöver göra mer, mycket mer för att få en 

effekt och aktivt vilja pröva nya metoder som är långsiktiga. Polisen gör sitt jobb, men kommunen 

behöver göra ett ännu större, långsiktigt arbete.  

Den problembild som förekommer i särskilt utsatta områden består bland annat av: 

- Att unga personer rekryteras in i kriminella miljöer och hamnar i en destruktiv miljö.

- En systematik av hot, utpressning eller våldshandlingar i offentlig miljö som riskerar att skada

tredje person.

- Öppen narkotikahandel.

- Att det finns en ovilja att delta i rättsprocesser.

För att alla ska kunna bo tryggt och säkert krävs att man har en långsiktig uppföljning med fokus på 

effekter. Detta för att vi ska kunna få bort de särskilt utsatta områdena.  

Vi ska inte ha olika projekt som avlöser varandra, det är varken trovärdigt eller hållbart. Att kunna ta 

efter andra kommuner som faktiskt har lyckats jobba bort särskilt utsatta områden till riskområden. 

Några exempel är Gårdsten i Göteborg och Araby i Växjö.  

För att Borås ska kunna lyckas krävs det en gemensam målsättning - en gemensam målbild under en 

lång tid och en samordning för att lyckas vända utvecklingen.  

Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

att Borås Stad inrättar en handlingsplan för Hulta-Hässleholmen och en handlingsplan för Norrby, för 

att inga särskilt utsatta områden ska finnas. 

att utreda om Gårdstensmodellen eller delar av denna kan implementeras och användas i Borås 

Stads arbete mot de särskilt utsatta områdena. 

att ta till sig av framgångsrika metoder från andra kommuner. 

Anna Christensen (M) 

Bilaga till § 202 Anmälningsärenden



Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Motion: Nu är det dags – inför tjänsteskrivelser! 

Stadsrevisionen genomförde 2018 en granskning av Kommunstyrelsens ärendeberedning i Borås och 

ansåg att Kommunstyrelsen behövde säkerställa att beredningsunderlagen är sakliga, opartiska, 

baserade på professionell sakkunskap och omfattar en allsidig belysning av de aktuella områdena. 

Åtgärder som är väsentliga för att säkerställa en ärendeberedningsprocess som lever upp till 

lagstiftningens intentioner.  

All ärendeberedning i Borås präglas av politisk styrning via de styrande partiernas programansvariga 

kommunalråd och nämndernas ordförande. Den politiska styrningen avgör i betydande delar 

ärendeberedningens inriktning, utformning och omfattning. Beredningen anpassas till politiska 

förslag till beslut. Utrymmet som finns för tjänstemännens profession, saklighet, oberoende och 

allsidiga beredningsarbete är oftast genom muntliga föredragningar för styrets programansvariga 

kommunalråd och ordförande i nämnder. Denna dialog sker i både mer informella och mer 

formbundna sammanhang. I ärendeberedningens slutprodukt – ärendeskrivelsen – går det inte 

utläsa vad som är tjänstemännens faktaunderlag och vad som är politiska synpunkter. Det innebär 

att det är svårt för kommuninvånarna att se vilket faktaunderlag som finns när ett beslut tas. 

Att ha en tjänsteskrivelse till politiska beslutsmöten har flera fördelar då det ger tydlighet och 
struktur, objektivitet, effektiv kommunikation och dokumentation i ärendet. Det skulle innebära färre 
återremisser och enligt vår bedömning en effektivare ärendegång. En tjänsteskrivelse bidrar med 
andra ord till bättre beslutsfattande. 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

Tjänsteskrivelser införs för Kommunstyrelsen och alla nämnder i Borås Stad 

Annette Carlson (M) 

Martin Nilsson (M) 

Mattias Karlsson (M) 

Bilaga till § 202 Anmälningsärenden



Bilaga till § 202 Anmälningsärenden



Fråga i Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Fråga till ansvarigt kommunalråd 

SSPF (skola socialtjänst polis fritid)
Motionen SSPF antogs av fullmäktige 2012-04-12.

Vi får vid en debatt i budgetfullmäktige i november information av Håkan Eriksson (C) 

om att SSPF som är ett förebyggande arbete i kommunen för att unga inte ska hamna i riskzonen 

ligger vilande. 

Min fråga till ansvarigt kommunalråd: 

Varför har SSPF-arbetet avstannat? 

Hur länge har SSPF-arbetet legat vilande? 

Vem har beslutat att SSPF-arbetet skulle vara vilande? 

Anna Christensen (M) 

Bilaga till § 204 Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor



Fråga i Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Fråga till Grundskolenämndens ordförande: 

Fortfarande nöjd? 

Under kommunfullmäktige i november diskuterades Borås Stads budget och under debatten om 

Grundskolenämndens verksamhet uttalade representanter från Mittsamverkan att de styrandes 

förslag till kommunbidrag var tillräckligt för att klara 2024 års verksamhet. Statsbidrag och ytterligare 

tilldelning under budgetprocessen gjorde att nu skulle nämnden klara verksamheten utan större 

nedskärningar. Jag skulle kunna uttrycka det som att styrets politiker var rätt nöjda med tilldelningen 

till nämnden. 

I dagarna kom det rapporter om att Borås Stads grundskolor står inför stora nedskärningar. Minst 20 

tjänster måste sparas in och det är elever i behov av särskilt stöd som kommer drabbas. 

När konsekvenserna av Mittsamverkans budget nu är kända, frågar jag Per Carlsson;  

anser du fortfarande att Mittsamverkans budget till Grundskolenämnden är tillräcklig? 

Annette Carlson (M) 

Bilaga till § 204 Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor



Fråga i Kommunfullmäktige 2023-12-21 

Fråga till Grundskolenämndens ordförande: 

Tomma stolar 
Julen närmar sig och de flesta av eleverna på kommunens skolor ser fram mot julledighet. 
En del ska hälsa på släkten, andra åker utomlands på semesterresa under skollovet. Men 
det finns familjer som förlänger lovet för sina barn genom att vistelsen utomlands är längre 
än vad lovet är och det är inte alla gånger som skolan gett tillåtelse till frånvaron. Att elever 
befinner sig utomlands längre en tid efter ett lov är något som vi även märker av i Borås. 

Orsaken till att elever inte kommer tillbaka efter loven kan, förutom att de är utomlands, även 
bero på att de flyttat till en annan kommun eller bytt skola. Enligt skolplikten måste skolorna 
vid oanmäld frånvaro undersöka vart barnen tagit vägen. Vid beviljande av längre ledighet 
behöver skoln få garantier för att eleven har en bra skolgång där det befinner sig, eftersom 
skolplikt gäller så länge elev och vårdnadshavare har en svensk folkbokföringsadress. 

Lövgärdesskolan i Göteborg inleder varje termin med en insats som de kallar ”Tomma 
stolar”. Klasslistor stäms av med vilka elever som är på plats och om någon elev är 
frånvarande undersöks var eleven befinner sig och att undervisning ges. Detta arbete pågår 
upp till tre månader, den tid som skolan är skyldig att försöka skapa kontakt med eleven. 
Lyckas det inte tar den centrala skolpliktsbevakningen i kommunen över. 

Det är det långt ifrån alla Sveriges skolor som gör ett så gediget arbete och därför frågar jag 
Per Carlsson; 

Görs motsvarande arbete på Borås Stads grundskolor, att undersöka varför det finns tomma 
stolar i klassrummen efter lov? 

Hasse Ikävalko (M) 

Bilaga till § 204 Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor



Kommunfullmäktige 2023-12-21

Fråga till Ordföranden i Fritids-och 
Folkhälsonämnden Håkan Eriksson 
(C)
Finns någon plan? 

På senaste kommunfullmäktigesammanträdet fick vi veta att 
byggnaden på Dammkullevägen 8 som inrymmer fritidsbanken 
och fritidsgården ska rivas. För fritidsbanken finns det planer på 
en ny lokalisering.
Min fråga gäller vilka planer som finns för fritidsgårdens 
verksamhet. 
Fritidsgården i Brämhult har funnits i dessa lokaler under 
många år och varit en betydelsefull och omtyckt mötesplats för 
unga i denna del av staden. 
Min fråga är således:
Var och hur kommer fritidsgårdsverksamheten i Brämhult att 
bedrivas när byggnaden på Dammkullevägen är borta? 

Borås 2023-12-21

Magnus Sjödahl KD

Bilaga till § 204 Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor



Till Kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-21, fråga till Tekniska nämndens ordförande Håkan 
Torstensson (C): 

Underlag för upphandling av Nybron 

På Tekniska nämndens sammanträde den 13 december beslutades att ”inleda upphandling för 
rivning och byggnation av Nybron med tillhörande arbeten”. Som underlag för nämndens beslut finns 
en handling som motsvarar ungefär en halvsida och som presenterades för nämnden någon timme 
innan mötet inleddes. Byggnationen av den nya Nybron finns i Borås Stads investeringsbudget och 
beräknas kosta 80 mnkr.  

I handlingarna finns ingen beskrivning av hur den nya Nybron kommer att se ut eller vara placerad, 
ingen uppfattning om hur omkringliggande gator ska byggas om och ingen information om vilka krav 
som kommer att ställas i upphandlingen. Det finns inte heller någon hänvisning till tidigare underlag 
som delgetts nämnden om detta projekt, exempelvis förstudier eller undersökningar som 
underbygger slutsatserna om att Nybron behöver byggas om för förbättrad trafiksäkerhet och 
framkomlighet. 

Med anledning av detta vill jag ställa följande fråga till Tekniska nämndens ordförande, Håkan 
Torstensson (C): 

- Anser du att informationen i underlaget och sättet som detta delgavs nämnden är tillräcklig
för att fatta ett beslut om att inleda en upphandling av en investering på totalt 80 mnkr?

Borås, 2023-12-20 

Stefan Lindborg (V) 

Bilaga till § 204 Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor



Kommunfullmäktige 2023-12-21 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Antagande av Program för parkering och Villkor för parkeringsköp samt lämna 

yttrande över Borås stads parkeringsregler (Nr 166) 

Till Kommunstyrelsens möte den 6 november 2023 föreslog Moderaterna att vid uppföljning av 

Program för parkering ska uppgifter om tillgänglighetsåtgärder redovisas samt hur utbyggnad av 

parkeringsledningssystemet fortgår. Borås kommuns Parkerings AB ska vid uppföljning av Borås Stads 

Program för parkering redovisa hur kommunen lever upp till sitt åtagande av tidigare gjorda 

parkeringsköp. Detta tillägg bifölls av kommunalrådet Kerstin Hermansson och finns nu med i 

programmet på sidan 10 (sidan B3857 i KF:s handlingar). 

 Antalet genomförda parkeringsköp, samt redovisa hur tidigare gjorda parkeringsköp

uppfyllts.

 Uppgifter om tillgänglighetsåtgärder redovisas

 Redovisa hur arbetet med parkeringsledningssystemet fortgår

Vid samma möte föreslog Moderaterna också, under rubriken Villkor för parkeringsköp, att 

Parkeringsbolaget uppmanas att regelbundet pröva friköpsbeloppets nivå i syfte att undvika att 

friköpsbeloppet förhindrar nybyggnation. Detta förslag avslogs. 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

Parkeringsbolaget ska regelbundet pröva friköpsbeloppets nivå i syfte att undvika att friköpsbeloppet 

förhindrar nybyggnation. 

Annette Carlson (M) 

Bilaga till § 219 Antagande av Program för parkering och Villkor för parkeringsköp samt lämna yttrande över 
Borås stads parkeringsregler (nr 166)



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-11-20: 

Ärende E6: Borås skyttecenter 

När det ursprungliga ärendet behandlades i Kommunstyrelsen la Vänsterpartiet en 
protokollsanteckning. Vi väljer att lägga samma protokollsanteckning igen. 

Vänsterpartiet är kritiska till hur frågan om ett samlat skyttecenter har hanterats. Redan inför 
Kommunfullmäktiges inriktningsbeslut 2019 borde fler omständigheter ha klarlagts. Detta gäller till 
exempel frågor om markförhållanden samt frågan om oexploderad ammunition. Vidare borde den 
styrande konstellationen redan i detta skede undersökt investeringskostnadens storlek för att 
undvika att skapa falska förhoppningar hos berörda föreningar. Därutöver borde processen efter 
inriktningsbeslutet 2019 hanterats mer skyndsamt. Vänsterpartiet har förståelse för att det sätt som 
frågan har hanterats väcker missnöje hos de berörda föreningarna. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 220 Borås Skyttecenter
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